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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                Dijous, 20 de desembre de 2012 
Acta núm. 14                                                                                                       1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO 
SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I 
AMAT, Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. 
FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI 
CALATAYUD I SANCHÍS, i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Joaquín García Lorca. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
Adjunta a la Secretaria: Sr. Elena Benítez Espinosa. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint de desembre de dos mil dotze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Joaquín García Lorca. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núm. 12 de data 16 de novembre de 2012 
(extraordinària) i  núm. 13 de data 29 de novembre de 2012 (ordinària). 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 - MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL D E 
L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2013  

 
Primer .- Modificar la denominació, funcions i característiques dels llocs de treball en els 
termes que figuren a l’Annex I “Relació de llocs de treball” i Annex II “Fitxa descriptiva del 
lloc tipus”, aprovats definitivament d’acord amb la certificació emesa  pel Secretari accidental 
de l’Ajuntament de data 11 de desembre de 2012.  

 
Segon.- Aprovar el text refós de la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament de Gavà per a 
l’any 2013 que serà vigent amb efectes 1 de gener de 2013, un cop incorporades les 
modificacions anteriors. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 
3 - DONAR COMPTE DE L’INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALU ACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DES PESA I NIVELL 
DE DEUTE VIU CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEP ENENTS QUE 
FORMEN PART DEL SECTOR ADMINISTRACIÓ PÚBLICA, RELAT IU AL 
PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2013. 
 

En aplicació de l’article 15.2 de  l’Ordre  HAP/2015/2012, d’1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es dona 
compte de   l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla 
de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen 
part del sector Administracions Públiques, en relació al pressupost de l’exercici 2013. 

 
 

4 - DONAR COMPTE DE L’INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALU ACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL OBJECTIU D’ESTABILITAT, CORRESPONENT  

A GTI, SA, RELATIU AL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2013 . 
 
D’acord  amb  l’article 15.2 de   l’Ordre  HAP/2015/2012, d’1 d’octubre per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la  LLOEPSF, es donar 
compte de  l’informe d’Intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, 
corresponent a GTI SA en relació al pressupost per l’exercici 2013. 
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5 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“PATRONAT MUNICIPAL DE SERVEIS COMUNITARIS”  

 
PRIMER .- Aprovar definitivament la dissolució de l’organisme autònom local “Patronat 
Municipal de Serveis Comunitaris” i el corresponent canvi en la forma de gestió dels seus 
serveis: Educació, cultura, joventut i serveis socials, que es prestaran directament a través de la 
mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, tot desestimant les al·legacions presentades pel 
Sr. Jordi Calatayud Sanchis, en representació del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Els Verds-Independents x Gavà, (RE 13824 de 20 de novembre de 2012), en base a 
l’informe obrant a l’expedient. 
 
SEGON.- Declarar, en aplicació d’allò que estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 
de juny, Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, la subrogació per part de 
l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i obligacions del Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris. 
 
TERCER.- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris, de 19 de març de 2012. 
 
QUART .- Publicar l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, i inserir 
una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
CINQUÈ .- Notificar  l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General d’Administració 
Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de baixa l’organisme 
autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades Generals de les Entitats 
locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació feta pel sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va fer ús de la 
paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui va avançar 
que la seva formació política votaria a favor de l’esmentat punt així com també ho 
faria respecte dels altres acords de dissolució dels diferents organismes autònoms que 
també figuraven a l’ordre del dia, amb la confiança de que la gestió dels serveis que 
ara passarien a prestar-se per l’ajuntament generessin les economies previstes i 
ajudessin a poder complir el pressupost. 
 
Seguidament, va intervenir el sr. Jordi Calatayud, regidor d’ERC-EV-IxG, qui va 
anunciar el seu vot en contra tant sobre l’esmentat punt com dels tres acords següents 
de l’ordre del dia, justificant-ho en el fet que des de l’inici de la seva dissolució dels 
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esmentats organismes autònoms no s’havia fet cap acció per compensar la pèrdua de 
la participació de les diferents persones que assistien a les Juntes de Govern dels 
mateixos.  
 
Per part del grup municipal del Partit Popular el regidor sr. Sergio Engli va manifestar 
que la formació que representava, seguint amb la línia expressada en el seu dia, votaria 
a favor tant de l’acord de dissolució objecte de debat com dels tres restants, confiant 
en que es complissin dos punts, per una banda, que tots els grups de l’oposició 
poguessin continuar estant informats de les diferents actuacions que portés a terme 
l’ajuntament com fins ara es feia quan tenien representació a les Juntes de Govern dels 
diferents organismes autònoms, i per altra banda, que la menor estructura de 
l’ajuntament redundés en un estalvi en els seus costos i alhora comportés una millor 
agilitat del mateix. 

 
 

6 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“INSTITUT MUNICIPAL DE GESTIÓ DEL PATRIMONI CULTURA L I NATURAL” 

(Museu Municipal) 
 
PRIMER .- Aprovar definitivament la dissolució de l’organisme autònom local “Institut 
Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural” i el corresponent canvi en la forma de 
gestió dels seus serveis: Museus, patrimoni cultural i natural, i arxiu municipal, que es prestaran 
directament a través de la mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, tot desestimant les 
al·legacions presentades pel Sr. Ricard Cervera i Segura, en representació de l’Associació 
d’Amics del Museu de Gavà (RE 13674 de 15-XI-2012), pel Sr. Josep Campmany Guillot, en 
representació del Centre d’Estudis de Gavà (RE 13676 de 15-XI-2012), i pel Sr. Jordi Calatayud 
Sanchis, en representació del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-
Independents x Gavà, (RE 13822 de 20-XI-2012), en base a l’informe obrant a l’expedient. 
 
SEGON.- Declarar, en aplicació d’allò que estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 
de juny, Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, la subrogació per part de 
l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i obligacions de l’Institut Municipal de Gestió del 
Patrimoni Cultural i Natural. 
 
TERCER.- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern de l’ Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural, de 19 de 
març de 2012. 
 
QUART .- Publicar l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, i inserir 
una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
CINQUÈ .- Notificar  l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General d’Administració 
Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de baixa l’organisme 
autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades Generals de les Entitats 
locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
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majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

7 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS”  

 
PRIMER .- Aprovar definitivament la dissolució de l’organisme autònom local “Patronat 
Municipal d’Esports”  i el corresponent canvi en la forma de gestió dels seus serveis: Activitat 
física i cultura de l’esport, que es prestaran directament a través de la mateixa organització 
ordinària de l’Ajuntament, tot desestimant les al·legacions presentades pel Sr. Jordi Calatayud 
Sanchis, en representació del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-
Independents x Gavà, (RE 13823 de 20 de novembre de 2012), en base a l’informe obrant a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Declarar, en aplicació d’allò que estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 
de juny, Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, la subrogació per part de 
l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i obligacions del Patronat Municipal d’Esports. 
 
TERCER.- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern del Patronat Municipal d’Esports, de 19 de març de 2012. 
 
QUART .- Publicar l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, i inserir 
una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
CINQUÈ .- Notificar  l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General d’Administració 
Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de baixa l’organisme 
autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades Generals de les Entitats 
locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 

8 - DISSOLUCIÓ ORGANISME AUTÒNOM LOCAL  
“IMPAC”  

 
PRIMER .- Aprovar definitivament la dissolució de l’organisme autònom local “Institut 
Municipal de Promoció i Activació de la Ciutat “IMPAC”  i el corresponent canvi en la 
forma de gestió dels seus serveis: desenvolupament socio-econòmic de la ciutat de Gavà, que es 
prestaran directament a través de la mateixa organització ordinària de l’Ajuntament, tot 
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desestimant les al·legacions presentades pel Sr. Jordi Calatayud Sanchis, en representació del 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-Independents x Gavà, (RE 
13860 de 20 de novembre de 2012), en base a l’informe obrant a l’expedient. 
 
SEGON.- Declarar, en aplicació d’allò que estableix l’article 209.1 del Decret 179/1995 de 13 
de juny, Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, la subrogació per part de 
l’Ajuntament de Gavà de tots els béns, drets i obligacions de l’Institut Municipal de Promoció i 
Activació de la Ciutat “IMPAC” . 
 
TERCER.- Integrar a la plantilla municipal el personal que en la data de dissolució d’aquest 
organisme autònom, vingui prestant els seus serveis, respectant la modalitat reconeguda dels 
seus contractes o relacions funcionarials, d’acord amb la relació de llocs de treball aprovada per 
la Junta de Govern de  l’Institut Municipal de Promoció de la Ciutat “IMPAC”, de 21 de març 
de 2012. 
 
QUART .- Publicar l’acord d’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de la Província, i inserir 
una referència d’aquesta publicació al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
CINQUÈ .- Notificar  l’acord d’aprovació definitiva a la Direcció General d’Administració 
Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de baixa l’organisme 
autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades Generals de les Entitats 
locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), dos (2) en 
contra (ERC-EV-IxG) i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop acabat el debat i votació dels diferents acords de dissolució dels organismes 
autònoms municipals el sr. alcalde va intervenir per agrair al conjunt de persones 
integrants de les diferents Juntes de Govern Local dels organismes autònoms avui 
dissolts. Va voler remarcar als grups de l’oposició que la participació que fins ara 
tenien les persones que no eren regidors en els assumptes relacionats amb les matèries 
dels esmentats organismes autònoms es mantindria mitjançant les comissions 
permanents corresponents.  

 
 

9 - DISSOLUCIÓ GAVÀ TELEVISIÓ, SL  
 
PRIMER .- Dissoldre la societat de capital íntegrament municipal “GAVA TELEVISIÓ, SL”, 
(C.I.F. : B61352613), afegint a la seva denominació l’expressió “en liquidació”. 
 
La causa de la referida dissolució és la voluntat del soci únic, a l’haver decidit el Ple de 
l’Ajuntament de Gavà el canvi de sistema de gestió del servei de televisió local, que es prestarà 
directament, a partir del dia 1 de gener de 2013, a través de l’organització ordinària de 
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l’Ajuntament, amb els efectes establerts a la memòria justificativa de l’esmentat acord de Ple. 
SEGON.- Cessar dels seus càrrecs a de tots els membres del Consell d’Administració, al Gerent 
i al seu secretari, aprovant la seva gestió, i  comunicar-los fefaentment el seu cessament, havent 
de retornar a la societat l’escrit de comunicació signada en prova de la seva recepció i 
conformitat. 
 
TERCER.- Declarar el cessament de la gerent de l’empresa, Sra. Juana Ruzafa López, aprovant 
la seva gestió, i comunicar-li fefaentment el seu cessament, havent de retornar a la societat la 
carta de comunicació signada en prova de la seva recepció i conformitat. 
 
QUART.- S’acorda designar com a liquidadors de la societat les següents persones:  
 

- Sr. Eduard Gil Carbó, de nacionalitat espanyola, nascut el dia ________, amb domicili 
al_________________, i amb DNI núm. _______. 

 
- Sra. Juana Ruzafa López, de nacionalitat espanyola, nascuda el _________, amb 

domicili al _______________ i amb DNI núm. _______.   
 
- Sr. José Maria García Pascual, de nacionalitat espanyola, nascut el dia ___________, 

amb domicili a _____________ i amb DNI núm. _______.   
 
L’òrgan de liquidació tindrà un caràcter col·legiat, les seves normes de funcionament es regiran 
per les disposicions previstes als estatuts socials i a la legislació mercantil en matèria de Consell 
d’Administració. 
 
No trobant-se presents a la Junta els liquidadors, s’acorda que es notifiqui, mitjançant 
comunicació individualitzada, el nomenament que els ha estat efectuat al seu favor per tal que 
en el termini més breu possible declarin responsablement la seva acceptació del càrrec, amb 
indicació expressa de que no es troben incursos en causa d’incompatibilitat o incapacitat legal 
per a l’exercici del càrrec. 
 
CINQUÈ.-  Establir que la dissolució es podrà realitzar a través de la cessió global d’actiu i 
passiu de la societat al seu soci únic, l’Ajuntament de Gavà, d’acord amb l’article 81 i ss. de la 
Llei 3/2009, de 3 d’abril de modificacions estructurals de les societats mercantils. 
 
SISÈ.- Facultar indistintament el Sr. Eduard Gil Carbó, la Sra. Juana Ruzafa López i el Sr. José 
Maria García Pascual, per tal que elevin a públic els anteriors acords i per efectuar quantes 
gestions siguin necessàries en ordre a la seva inscripció en el Registre Mercantil, subscrivint i 
atorgant quants documents públics i privats siguin necessaris, incloses escriptures de 
rectificació, esmenes i aclariments. 
 
SETÈ.- Notificar  la dissolució de l’empresa Gavà Televisió, SL. a la Direcció General 
d’Administració Local i al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, per donar de 
baixa l’organisme autònom del Registre d’ens locals de Catalunya i de la Base de Dades 
Generals de les Entitats locals respectivament. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 4 PP i 2 ICV-EUiA), cap en contra i 
sis (6) abstencions (3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
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7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició per part del sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va intervenir 
el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui va anunciar que la 
formació política que representava s’abstindria en la votació de l’acord per mostrar 
així la seva disconformitat amb la forma amb la que se li donava continuïtat a 
l’empresa Gavà Televisió, SL.  
 
Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Jordi Calatayud va 
expressar el vot d’abstenció que faria la seva formació, no perquè no pensessin que no 
s’havia de dissoldre l’empresa perquè no tingués cap utilitat o no tingués treballadors 
sinó més aviat pel fet de que si ja hi havia poca participació dels grups municipals en 
els mitjans de comunicació amb la dissolució de Gavà Televisió, SL encara n’hi hauria 
menys. 

 
 

10 - ORDENANÇA MUNICIPAL DE CREACIÓ DE FITXERS DE D ADES DE 
CARÀCTER PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ  

(Aprovació inicial i, si s’escau, definitiva) 
 

PRIMER .- Aprovar inicialment el projecte de l’Ordenança Municipal de creació de fitxers 
de dades de caràcter personal de l’Ajuntament de Gavà,  disposició reglamentària d'iniciativa 
municipal mitjançant la qual l'Ajuntament exerceix la potestat que li reconeix l'art. 4.1.a) de la Ley 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
 
El projecte consta de Preàmbul, 6 articles, una disposició final i quatre annexos. 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar 
al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
en un dels mitjans de comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a 
la formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, 
a comptar des del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins 
oficials previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu . Si es 
presenten se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Un cop aprovat definitivament, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la 
Generalitat de Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de 
l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la 
Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la referència 
del BOPB en que s’hagi publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text 
complet i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
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CINQUÈ.- Notificar la creació del fitxer a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades en el 
termini de 30 dies des de la publicació de la norma en el Butlletí Oficial de la Província.  
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CiU, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), 
cap en contra i dos (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, va realitzar una breu explicació de l’acord i, a 
continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va 
recordar que en el si de la Comissió Informativa ja va posar de manifest la seva 
oposició al fet de que el fitxer de l’annex 1 corresponent a gestió policia judicial, que 
conté dades de caràcter especialment protegit, es pogués cedir al col·lectiu de notaris. 
Atès que l’observació va ser tinguda en compte i en conseqüència, havia estat 
eliminada la possibilitat de cessió a l’esmentat col·lectiu, va avançar que la seva 
formació modificaria la seva posició, votant a favor. 

 
 
11 - ORDENANÇA REGULADORA DE LA INTERVENCIÓ ADMINIS TRATIVA DE 
COMPETÈNCIA MUNICIPAL EN L’OBERTURA D’ESTABLIMENTS I CONTROL 
D’ACTIVITATS AL TERME MUNICIPAL DE GAVÀ . 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment el text de l’Ordenança Reguladora de la Intervenció 
Administrativa de competència municipal en l’obertura d’establiments i control 
d’activitats al terme municipal de Gavà, que consta en l’expedient. 
 
SEGON.-  Sotmetre l'esmentada Ordenança municipal a informació pública, mitjançant un 
anunci que s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, a 
un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la Corporació, per a la 
formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a 
comptar des del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos Butlletins 
Oficials previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d'informació pública, l'acord d'aprovació inicial i l’Ordenança esdevindran automàticament 
definitius. Si es presenten es seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART .- Posteriorment, trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l'acord  d'aprovació definitiu de l'Ordenança municipal i la 
còpia íntegra i fefaent d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-lo 
en el tauler d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència al BOP en què s'hagi 
publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi 
transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la citada Llei Reguladora de 
les Bases del Règim Local. 
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L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG 
i 1 C’s), cap en contra i quatre (4) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

Després de l’exposició feta per la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, va fer ús de 
la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, qui va 
indicar que l’ordenança que s’aprovava inicialment era una ordenança totalment 
necessària per tal d’adaptar, tant la normativa comunitària com la estatal, a l’àmbit 
local.  
 
A continuació, va fer ús de la paraula el sr. Castellano, regidor i portaveu del grup 
municipal de CiU per dir que, en la mateixa línia ja expressada anteriorment, que es 
tractava d’una legislació desfasada i, per tant, requeria una actualització per tal 
d’harmonitzar les diferents legislacions que hi havia sobre la matèria. Va acabar 
avançant que el seu grup votaria a favor de l’aprovació de l’acord. 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del regidor sr. Sergio Engli, 
qui va assenyalar que si bé es tractava d’adaptar-se --de forma imperativa-- a la 
normativa europea li semblava que l’ordenança podia millorar-se i, en aquest sentit, la 
seva formació presentaria modificacions per tal de facilitar encara més la creació de 
nous establiments i activitats. 
 
Va tornar a fer ús de la paraula la sra. Sánchez, per matisar que no només es feia una 
ordenança per donar compliment a la normativa europea sinó que alhora s’havien 
introduït diverses modificacions sobre diferents aspectes en base a l’experiència i 
activitat experimentada els darrers anys en la gestió de la mateixa, per la qual cosa, 
serien  avaluades totes les modificacions que es presentessin sobre l’ordenança atès 
que la voluntat municipal era fer-la el més eficient possible. 
 

 
12 - PLA ESPECIAL ASSIGNACIÓ D’USOS EQUIPAMENT 7.4 

DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR CENTRAL MAR  
 (Aprovació provisional) 

 
PRIMER .- Aprovar provisionalment el “Pla Especial assignació equipament 7.4 del Pla 
Parcial del sector Central Mar”, promogut per l’Ajuntament de Gavà. 
 
SEGON.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep 
Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), tres (3) en contra 
(CiU) i set (7) abstencions (4 PP, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
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legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Jordi Calatayud, com a regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va anunciar 
que la seva formació política, en un principi, s’abstindria en la votació atès que, tal i 
com havien pogut observar en la documentació de l’expedient, si bé la voluntat 
municipal semblava ser la d’adjudicar una concessió administrativa per un nou 
equipament esportiu el seu grup creia que això tenia com a contrapartida la pèrdua 
d’una petita part de la pineda, doncs la experiència havia demostrat que no sempre es 
tenia la cura necessària per salvaguardar el pins existents. 
 
En el torn del grup municipal de CiU, va ser el regidor i portaveu, sr. Ramon 
Castellano, qui va indicar la manca de recolzament que donarien a l’acord atès que 
pensaven que l’informe que justificava la modificació i creació del tipus de servei no 
s’ajustava a la realitat del barri de Gavamar. En aquest sentit, va dir que era necessari 
obrir el ventall a altres tipus de serveis i va lamentar la manca de creació d’una taula 
de consulta o debat amb la resta de forces polítiques que hagués pogut donar peu a un 
intercanvi d’idees o necessitats sobre els usos necessaris a la zona. 
 
La sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, va voler aclarir que no es tractava d’una 
matèria negociable, doncs el que s’estava fent era assignar, i no pas modificar, un ús 
dels que permetia el Pla General Metropolità en una parcel·la que tenia la qualificació 
d’equipament públic. L’instrument per poder fer-ho era el Pla Especial i, malgrat no 
tenir incidència ambiental, l’ajuntament adoptaria les mesures adients com així ho 
venia realitzant. 

 
 

13 - CATÀLEG D’ARBRES I ARBREDES D’INTERÈS LOCAL A GAVÀ  
I LA SEVA ORDENANÇA REGULADORA  

 
PRIMER .- Aprovar inicialment  el “Catàleg d’arbres i arbredes d’interès local a Gavà”  i la 
seva Ordenança Reguladora, promogut per l’Ajuntament de Gavà, per a  la preservació del 
patrimoni arbrat de més interès al municipi.  
 
SEGON.- Sotmetre l’acord, a informació pública, mitjançant un anunci que s’ha de publicar 
al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, en un dels mitjans de 
comunicació escrita diària, i en el tauler d’anuncis de la Corporació, per a la formulació de 
possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils, a comptar des 
del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos butlletins oficials 
previstos, amb notificació individualitzada als propietaris dels terrenys on s’ubiquen els arbres 
declarats d’interès local, per als quals el termini de 30 dies començarà a comptar des del següent 
a la seva notificació. 
 
TERCER.- Cas que no es presentessin reclamacions o al·legacions dintre del període 
d’informació pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu . Si 
se’n presenten se seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
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QUART.-  Un cop aprovat definitivament, trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la 
Generalitat de Catalunya, en el termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de 
l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la 
Província, inserir-la en el tauler d’anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència del 
BOP en que s’hagi publicat íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet 
i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 
CINQUÈ.- Sol·licitar al Consell Comarcal del Baix Llobregat que, d’ofici i en aplicació de 
l’article 3 del Decret 47/1988 d’11 de febrer, sobre declaració d’arbres d’interès comarcal i 
local, declari arbre d’interès comarcal el til·ler de Ca n’Amat, el margalló de Ca n’Amat, el 
plàtan de Can Parés, el Pi pinyer del Parc del Calamot 1 i el pi pinyer del Parc del Calamot 2, 
que corresponen als elements 04, 06, 18, 35 i 36 del “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès 
Local a Gavà”. 
 
SISÈ.- Sol·licitar al Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca, Alimentació i Medi 
Natural  que, d’ofici i en aplicació de l’article 6 del Decret 47/1988 d’11 de febrer, sobre 
declaració d’arbres d’interès comarcal i local, declari arbre monumental el roure de Bruguers 
que correspon a l’element 01 del “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès Local a Gavà”. 
 
SETÈ.- Notificar, un cop aprovat definitivament el “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès 
Local a Gavà”, a la Secretaria de Medi Ambient i Sostenibilitat del Departament de Territori i 
Sostenibilitat (Avinguda Diagonal, 523-525, 08029 Barcelona), per a la seva inclusió a 
l’inventari d’arbres i arbredes d’interès local. 
 
L’acord va ser adoptat per catorze (14) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 1 
C’s) cap en contra i set (7) abstencions (4 PP i 3 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

L’exposició de l’acord fou realitzada pel sr. Javier Galcerán, regidor de l’equip de 
govern, qui va manifestar que l’objectiu de l’aprovació del catàleg d’arbres i arbredes 
d’interès local era el de protegir, valorar i difondre el ric patrimoni natural local. En 
aquest sentit, va indicar que Gavà tenia tres mil hectàrees de terme municipal on hi 
havien espais i habitats molt diversos com eren la zona de muntanya, la agrícola, la 
pineda, zones humides, etc, així com els parcs municipals existents dins del casc urbà 
on es podien trobar varietat d’espècies. Els criteris seguits per catalogar els quaranta-
sis arbres i quinze arbredes havien estat la singularitat de l’espècie, la dimensió de 
l’arbre, el seu estat de conservació i el valor cultural, històric social i paisatgístic. Va 
assenyalar que tractarien de que, determinats arbres que eren propietat privada, 
s’incorporessin al catàleg així com també va avançar sol·licituds, tant a la Generalitat 
com al Consell Comarcal, per afegir-ne determinades espècies. Va ressaltar que 
l’instrument que feia possible la preservació era l’ordenança municipal, la qual 
contemplava la conservació dels arbres i la prohibició de la seva tala. 
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A continuació, el regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Andreu Pérez, va felicitar a l’equip de 
govern i al departament que havia realitzat la tasca, no sense recordar que l’any 2003 
la seva formació ja havia presentat un proposta al plenari del mes de setembre i que, 
malgrat el temps transcorregut, finalment havia tirat endavant.  
 
Per part del grup municipal del PP, la regidora sra. Mónica Parés va voler agrair la 
presentació de l’esmentat catàleg i la seva ordenança corresponent, però va anunciar 
que la formació que representa s’abstindria en la votació per tal de mirar de fer alguna 
al·legació --sempre en l’àmbit positiu--. 
 
El regidor de CiU, sr. Gabriel Martorell, va avançar que el seu grup municipal 
s’abstindria en la votació donat que pensaven fer al·legacions i, en funció del resultat 
de les mateixes, donarien el seu recolzament a la iniciativa municipal. 

 
  
14 - APROVAR LA MODIFICACIÓ DE LA FORMA DE GESTIÓ D EL SERVEI PÚBLIC 

MUNICIPAL DE CEMENTIRI, PASSANT D’UNA FORMA DE GEST IÓ DIRECTA A 
UNA GESTIÓ INDIRECTA, MITJANÇANT CONCESSIÓ ADMINIST RATIVA  

 
Aprovar la modificació de la forma de gestió del servei públic municipal de cementiri, 
passant d’una forma de gestió directa a una forma de gestió indirecta, mitjançant concessió 
administrativa, un cop transcorregut el termini d’exposició pública de l’expedient administratiu 
sense que s’hagin presentat al·legacions segons consta en l’expedient. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 4 PP i 2 ICV-EUiA) cap en contra i 
sis (6) abstencions (3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

Després d’una breu exposició a càrrec de la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, va 
intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui va dir 
que entenia la necessitat i cerca d’ingressos de l’ajuntament però considerava que es 
tornava a hipotecar durant molt anys un altre recurs municipal i en atenció a dites 
consideracions va indicar que el seu vot seria d’abstenció. 

 
 
15 - APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA ORDENANÇA FISCAL TA XA PER A LA 
PRESTACIÓ DEL SERVEI DE MATRIMONIS CIVILS I DESESTI MACIÓ DE LES 
AL·LEGACIONS INTERPOSADES DURANT EL PERÍODE D’ INFO RMACIÓ 
PÚBLICA  
 
Primer .- Aprovar expressa i definitivament l’expedient d’imposició i ordenació per a l’ 
exercici 2013 de l’Ordenança Fiscal nº 25 Taxa per a la prestació del servei de matrimonis 
civils, en els mateixos termes en que va ser aprovat provisionalment mitjançant acord plenari de 
data 25 d’octubre de 2012, tot desestimant les al·legacions formulades per en Jaime Giner 
Parejo (RE 13119 de 2 de novembre de 2012), durant el període d’ informació pública, en base 
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als informes obrants a l’expedient i que s’incorpora al present acord, en aplicació de l’art. 89-5 
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú. 
 
Segon.-  Aquest acord i el text íntegre de l’Ordenança Fiscal, haurà de ser publicat en el 
BOP, sense que entri en vigor fins a que s’hagi portat a terme l’esmentada publicació, de 
conformitat amb l’art. 17.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG i 
1 C’s) cap en contra i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Ramon Castellano, regidor de CiU, va expressar que la formació política que 
representa s’abstindria en la votació de l’acord atès que, tal i com van exposar en el si 
de la Comissió Informativa, trobaven a faltar un dels llocs aprovats pel reglament 
d’honor, distincions i protocol de l’ajuntament de Gavà --pactat en el seu dia amb 
CiU-- com era la sala noble del Centre d’Història de Gavà. Per aquest motiu, i  fins 
que es regularitzés l’esmentat incident --del qual tenia constància de la seva voluntat 
d’esmena-- el seu vot seria d’abstenció. 
 
Li va respondre el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, dient que era també voluntat de 
l’equip de govern incorporar la sala noble del Centre d’Història com a lloc on es 
poguessin celebrar matrimonis civils, i en aquest sentit va afegir que, probablement en 
el mes de gener s’incorporaria a l’ordenança dit espai juntament amb l’informe tècnic-
econòmico justificatiu del preu. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap pregunta formulada 
durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es va procedir 
directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat 
més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o grups amb 
municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les 
corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  



15 de  32 

Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. José Antonio Sáez, atès --va dir-- que “ante el número 
elevado de quejas recibidas de los ciudadanos de Gavà por la falta de limpieza en las calles de 
nuestra ciudad, especialmente en los últimos meses, en aceras, calles y en las proximidades a los 
contenedores de recogida de basuras”, va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern 
“adopte las medidas que crea conveniente para corregir esta situación y mejorar el aspecto de 
limpieza de nuestra ciudad, erradicando además, aquellas conductas incívicas que ponen en riesgo 
la salubridad en nuestras calles”. 
 
Com vostè ja sap, --li va respondre el Tinent d’Alcalde sr. José Obispo-- la neteja de la nostra 
ciutat és una de les prioritats de l'Equip de Govern i, en aquest sentit, venim realitzant un gran 
esforç per a aconseguir de forma sostinguda que els espais públics conservin el millor aspecte 
possible. Creiem que Gavà manté un bon nivell de neteja, encara que això no significa que en 
situacions puntuals la sensació de neteja pugui veure's afectada negativament. 
 
 
En un nou prec, el regidor sr. Sergio Engli va exposar que “desde hace mucho tiempo, pero en 
especial en los últimos años, con la crisis, ha sido constante la preocupación de nuestro partido 
en Gavà por la solidaridad versus los más desfavorecidos, y que han sido expresadas en este 
mismo Pleno mediante iniciativas como un comedor social, mejora en el desarrollo y actividad 
de los servicios sociales del Ayuntamiento. Hemos podido saber por El Bruguers de la 
pretensión que tiene el Equipo de Gobierno de crear un Banco de Alimentos junto con la 
Plataforma Gavà Solidaria. Como no tenemos más datos presuponemos que será una iniciativa 
completamente privada que es acompañada por nuestro Ayuntamiento, en base al discurso que 
el Sr Alcalde hizo en el momento de la presentación del proyecto de dicha Plataforma Solidaria, 
donde planteó que este Ayuntamiento no pretendía dirigir el proyecto, sino darle el primer 
empujón y acompañarlo. En base a ello, y teniendo en cuenta que ya existen 4 entidades que 
tienen Bancos de Alimentos, con un total de seis Bancos (hay entidades que tienen más de un 
punto de entrega)”. Per tot això, va pregar a l’equip de govern “para que replantee la idea de 
crear un banco de alimentos nuevo, redirigiendo sus actuaciones versus a centralizar la 
información de los expedientes de los necesitados (servicios sociales y bases de datos), así como 
de las entregas de alimentos y otros recursos, para facilitar el trabajo de las diversas 
instituciones que ya tienen dichos Bancos, y mejorar la gestión de dichas entregas, cosas para 
las cuales este Ayuntamiento tiene los medios y la experiencia necesarios”.  
 
Va intervenir la sra. Apolonia Herrera, Tinenta d’Alcalde per dir que: “El alcalde anunció en su 
momento la creación de la plataforma Gavà Solidària, plataforma que acoge proyectos de 
solidaridad en la ciudad, entre los cuales se encuentra el banco de alimentos. Este proyecto, tal y 
como se informó, está liderado desde la plataforma Gavà Solidària pero ejecutado por las 
entidades que dedican sus esfuerzos al reparto de alimentos. El Ayuntamiento actualmente 
dedica esfuerzos en la recogida de los alimentos que se depositan en las casi 50 cajas repartidas 
por el municipio y en la distribución de estos alimentos entre las entidades antes citadas. En 
cuanto al sistema de centralización de la información de los expedientes se ha elaborado un 
protocolo y baremación que serà compartido con las entidades que reparten alimentos para su 
instauración”. 
 
 
Va tornar a fer ús de la paraula el sr. Engli, qui va indicar que “Desde hace mucho tiempo, es 
sabido por este Plenario del interés de nuestro partido por el mercado ambulante semanal de 
Gavà y por sus problemas. Hemos presentado multitud de iniciativas sobre el mismo para poder 
conseguir su traslado a su actual ubicación y mejorar su gestión, mejorando al tiempo a la 
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Rambla de Gavà que padecía y aún padece una muy fuerte crisis comercial. En nuestras últimas 
iniciativas, se ha solicitado que se reinstale el Mercado Ambulante según el proyecto original 
que planteamos, y que consistía en colocarlo a lo largo de las Ramblas. Las últimas respuestas 
recibidas al respecto fueron que no era viable pues no había espacio suficiente (anchura), 
existían problemas con el mobiliario urbano y los árboles, así como con las terrazas ya 
instaladas de bares. Curiosamente, el último fin de semana se ha desarrollado, coincidiendo con 
las Fiestas de nuestro patrón de Invierno, una Feria de Sant Nicasi a lo largo de las Ramblas que 
llegaba hasta la carretera, (coincidiendo exactamente con nuestro planteamiento inicial antes 
expresado), siendo un éxito de público, con el beneplácito de todo el comercio de la zona, y no 
habiéndose producido ninguno de los problemas que Uds. planteaban si el mercado ambulante 
se instalaba en la zona. Y como “los hechos son razones”, se formula el: ruego al Equipo de 
Gobierno para que replantee el proyecto definitivo de instalación del mercado semanal 
ambulante, y lo haga a lo largo de todas las Ramblas hasta llegar a la Carretera, liberando la 
Riera de Sant Llorenç a la circulación rodada y mejorando los accesos a Gavà los días de 
mercadillo”.  
 
La contesta a l’esmentat prec va anar a càrrec del sr. Obispo, qui va expressar que tal i com ja 
havien contestat en diferents ocasions al seu grup polític referent al mercat no sedentari, la 
voluntat del govern municipal era i seria potenciar el mercat no sedentari setmanal i dinamitzar 
així l'economia local i de la zona. Es va crear una comissió conjunta entre Ajuntament i els 
paradistes, que està estudiant des de fa mesos la viabilitat de traslladar aquest mercat a la zona 
de la Rambla, però l'opció de situar el mercadillo en altre tram de la rambla va ser rebutjada 
inicialment per ells, perquè aquesta no oferia, segons ells, una mobilitat adequada (estreta, 
bancs, entrades de pàrquing. etc.). S’ha de tenir en compte que les parades del mercat setmanal 
son diferents a les de la fira. Continuem treballant per adaptar-lo a les noves necessitats i 
requeriments dels paradistes, de la ciutadania i per aconseguir un bon mercat, sempre amb la 
col·laboració del Gremi de Paradistes. 
 
 
La darrera intervenció del grup municipal del PP la va realitzar la regidora sra. Mónica Parés, 
qui va posar com a antecedents que durant el Curs 2012-2013 s’ha instaurat a alguns centres 
escolars de Catalunya, la jornada compactada. A Gavà, ha estat l’Institut Bruguers el que des 
del mes de setembre, compte amb un nou horari escolar que fa que els seus alumnes acabin 
abans les classes. Tenint en compte que la mesura s’aplica a joves a partir dels 12 anys, y que 
segons estudis realitzats, només el 10 % de les mares i el 3% dels pares es troben a casa quan 
finalitza l’horari escolar, cal fer un seguiment de la mesura i de les seves conseqüències entre 
els escolars de Gavà. Va acabar preguntant: Quin és el capteniment del Govern Municipal sobre 
els efectes de la jornada compactada a l’Institut Bruguers de la ciutat, quin seguiment s’ha fet 
sobre la qualitat de vida dels joves atenent que aquesta compactació de l’horari laboral fa que 
molts arribin a casa molt abans que els pares, quines mesures ha previst el Govern Municipal 
per incentivar les activitats extraescolars entre aquests joves? 
 
La resposta a aquesta qüestió la va donar la regidora sra. Maite Martí, qui va manifestar que el 
mateix centre, aquesta setmana, havia informat al consell escolar i al claustre que es valorava 
molt positivament l’horari compactat, havent-hi una major predisposició per part de l’alumnat, 
així com una millora de la convivència al centre. L’esmentat centre també valorava 
positivament les activitats extraescolars que practiquen un 25% dels alumnes. Encara que només 
es feien classes pel matí hi havien més serveis per l’alumnat ja que el centre romania obert 
dilluns, dimarts i dimecres per la tarda. 
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Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Ve encetar el torn de CiU el regidor sr. Gabriel Martorell exposant que la situació econòmica 
està tenint un efecte dramàtic en moltes famílies catalanes i, lògicament, també afecta la nostra 
ciutat de Gavà. A causa de la manca de contractes laborals, les persones amb risc d’exclusió 
social no poden afrontar les despeses imprescindibles per poder subsistir. A aquesta situació 
s’afegeix el poc suport que reben de les Administracions i les dificultats per les que passen les 
seves famílies a causa de les conseqüències socials derivades de la crisi. Per aquest motiu, 
encara tenen més importància les iniciatives sorgides de la societat civil que permeten donar, de 
forma parcial, solució a les mancances d’aquestes persones i/o famílies. En l’actualitat, Gavà té 
un índex d’atur força elevat. Aquest atur, de forma perllongada en el decurs dels últims anys, 
provoca, com a conseqüència, que es deixin de percebre els subsidis previstos, i això esdevé una 
llosa insuportable per a moltes famílies. L’Ajuntament de Gavà ha de seguir sent sensible a les 
necessitats dels gavanencs i ho faci encara més per aquest proper exercici 2013 de tal manera 
que prengui mesures urgents que de forma “pal·liativa” facin costat a la multitud de famílies 
gavanenques que pateixin. A Gavà, la tasca lloable que realitza històricament Cáritas ha ajudat 
força famílies de fa força anys. El temps i l’experiència ha demostrat que una bona entesa entre 
entitats del tercer sector i Administracions dóna un excel·lent resultat. L’Ajuntament, de forma 
unilateral no té la capacitat d’arribar a tot arreu ja que mecanismes burocràtics poden alentir 
processos que són d’extrema urgència. És per aquests motius que, va pregar establir el 
mecanisme necessari per tal de col·laborar amb Cáritas a Gavà a fi de fixar un protocol 
d’intercanvi de dades de persones o famílies que sol·liciten l’ajut a l’entitat i atorgar una 
subvenció anual a l’entitat, ja sigui a través d’una subvenció extraordinària a compte del 
romanent de diners destinats aquest any a entitats del Tercer Sector, o de la concessió d’una 
subvenció directe amb caràcter excepcional per interès social i que sigui fixat i revisat pels 
tècnics municipals. 
 
Ens cal informar --va respondre la sra. Herrera-- que ja s’ha elaborat un protocol de 
col·laboració amb Càritas de Gavà per tal de compartir informació i unificar criteris en l’ajut 
social alimentari. Properament es convocarà una reunió amb les entitats que reparteixen 
aliments per consensuar-lo i posar-lo en marxa. En relació a la subvenció que esmenta, 
l’Ajuntament ja col·labora amb Càritas tant en la distribució d’aliments fruit de les recollides en 
el marc de la campanya de la plataforma solidaria, com en la destinació dels imports de la paga 
extraordinària dels càrrecs electes d’aquesta corporació. 
 
 
En un nou prec, el regidor sr. Antoni Rafanell --va dir-- el drama que representen els 
desnonaments sobretot per a les persones més afectades per la crisi ens du a presentar aquest 
prec, referent de nou a un assumpte ja tractat per CiU anteriorment en aquest Ple. Trobem 
absolutament injusta la càrrega que suposen els efectes dels desnonaments causats pel pagament 
de la liquidació de la plusvàlua en el cas de pèrdua de l’habitatge per execució o dació en 
pagament. Les caixes i entitats bancàries mostren poca consideració i avancen les execucions 
sense contemplacions a les persones pel que fa als desnonaments a causa de l’incompliment del 
pagament de la hipoteca. És per aquests motius que va pregar que l’Ajuntament de Gavà deixi 
de cobrar la plusvàlua a les persones que perdin el seu habitatge habitual per execució 
hipotecària o dació en pagament. Que el Govern Mpal. enviï una carta a totes les entitats 
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financeres de la ciutat per demanar-los que impulsin les mesures necessàries per evitar 
desnonaments, “ja sigui renegociant les condicions del pagament o dels lloguers, dels terminis 
raonables de carència o admetent en la pràctica la dació en pagament, dels gavanencs afectats. 
També preguem que des d’Alcaldia, s’insti al Govern de l’Estat perquè introdueixi canvis 
normatius sobre aquest impost tals com la cessió als ajuntaments de les competències sobre 
aquest tribut, actualment de competència estatal i per tal de pal·liar els efectes socials dels 
desnonaments, demanar al Govern de l’Estat que estableixi l’obligació legal de reservar als 
municipis un percentatge d’habitatges executats del “banc dolent” per a institucions socials de la 
ciutat. 
 
A continuació, va contestar-li el sr. Víctor Carnero, qui per la seva part va assenyalar que en les 
ordenances fiscals 2013 aprovades per aquest ple municipal  s'establia que:  1. En les 
transmissions realitzades pels deutors compresos a l’ àmbit d’ aplicació de l’ article 2 del Reial 
Decret Llei  6/2012, de 9 de març, de mesures urgents de protecció dels deutors hipotecaris 
sense recursos, amb ocasió de la dació en pagament del seu habitatge, previst a l’ apartat 3 de l’ 
annex de dita norma, tindrà la consideració de subjecte passiu substitut del contribuent l’ entitat 
que adquireixi l’ immoble, sense que el substitut pugui exigir del contribuent l’ import de les 
obligacions tributàries satisfetes; 2. Pels casos en que l’ entitat bancària creditora no estigui 
adherida al Codi de Bones Pràctiques previst a l’ apart 3 de l’ Annex del Reial Decret Llei 
6/2012, de 9 de març, s’ entendrà que la transmissió efectuada en concepte de dació en 
pagament per crèdit hipotecari no està subjecta a l’ Impost. Sobre la comunicació amb altres 
administracions sobre la necessitat de fer front políticament a la agressiva política de 
desnonaments que practiquen algunes entitats bancàries estudiarem les possibles reclamacions 
tant al govern de la Generalitat com al de l'Estat perquè intervinguin mes activament en les 
matèries relacionades i arribin a plantejar un canvi en la normativa vigent. 
 
 
Va intervenir el sr. Martorell per recordar, com a antecedents, que l’estat actual de la pintura 
referent a la senyalització pel trànsit rodat a la via pública al llarg de tota la ciutat és força 
deficient doncs, en la major part de zones de la nostra ciutat, la seva visibilitat és força deficient 
i dolenta degut al desgast que pateix i la falta de remarcació i manteniment periòdics. Per tot 
l’anterior, va pregunta: Ens podrien indicar de quin mecanisme o de quina planificació disposa a 
dia d’avui l’Ajuntament de Gavà per fer el manteniment a l’àmbit referit i de quina és la 
prevista per al proper any 2013 al mateix temps de quina és la previsió pressupostària al 
respecte? 
 

No comparteixo --va expressar el sr. Obispo-- l'afirmació que vostè fa. El sistema utilitzat és el 
de rotació, per això es poden veure uns carrers millor que unes altres, però creien que no es un 
estat deficient, sempre amb l’excepció de reparacions, obres, etc. El pressupost per a 2013 per al 
departament de mobilitat és de 30.000 €.  

 
Tot seguit el sr. Rafanell va realitzar una darrera pregunta en la que va exposar que al seu grup 
municipal havien pogut constatar que al portal web de l’Ajuntament de Gavà “GavaCiutat.cat”, la 
informació que apareixia a data de 12 de desembre referent a la festa major de d’hivern de Sant 
Nicasi no es corresponia amb la correcta. Així doncs, mentre en d’altres webs d’altres 
administracions públiques sí que apareixia tot el referent a l’agenda de la nostra festa major 
d’aquest any 2012, al portal propi de l’Ajuntament de Gavà apareixia encara l’agenda 
corresponent a la de l’any 2007-2008. No és el primer cop que es detecten irregularitats pel que fa 
a l’actualització constant de dades al portal web de l’Ajuntament i no cal dir la importància que 
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aquest servei té actualment a més de ser un element clau per a la imatge pública de la nostra 
institució. És per aquests motius que va preguntar: No consideren que s’ha de revisar totalment la 
planificació de la feina pel que fa a un correcte manteniment del portal web de l’Ajuntament de 
Gavà, perquè aquesta eina sigui un element útil, pràctic i de servei informatiu de primer ordre com 
no ho està sent en els darrers anys? 
 
El sr. Víctor Carnero va manifestar que, efectivament, en un dels directoris referent al calendari 
festiu de Gavà, ha estat col·locat un programa de la festa major referent als anys que vostè 
indica. Salta a la vista que es tracta d'un error. El que sí vull dir-li és que la programació de les 
activitats de Sant Nicasi, Nadal i Reis està des de fa setmanes, i hi serà fins a la diada de Reis, 
en el lloc principal del portal gavaciutat.cat. Poden haver-hi algunes mancançes en 
l'actualització d'alguns apartats del portal, i els resoldrem, però en tot moment la informació 
rellevant i veritablement actual està puntualment a l'abast de la ciutadania. 
 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En aquest sentit, el regidor i portaveu de l’esmentada formació política, sr. Andreu Pérez, va 
exposar que darrerament havien rebut queixes de diversos veïns en relació a les dificultats de 
visió de dues confluències viàries al nucli urbà. La primera zona problemàtica és la cruïlla entre 
l’Avinguda de la Riera de Sant Llorenç i el carrer del Mas Sellarès, just on conflueix també el 
carrer de la Indústria. Aquesta triple confluència comporta un cert risc, ja que el vehicle que ve 
de l’Avinguda de la Riera de Sant Llorenç ha de treure excessivament el morro per tenir una 
bona visió del carrer de la Indústria. En aquest punt, la situació es podria resoldre amb la 
instal·lació d’un mirall per millorar la visió dels vehicles que venen del carrer de la Indústria. 
L’altra zona problemàtica és la cruïlla entre l’Avinguda d’Eramprunyà i el carrer de les 
Colomeres. Allà hi ha una petita illeta, sempre atapeïda de cotxes aparcats, que dificulten la 
visió. El vehicle que ve de l’Avinguda d’Eramprunyà i vol baixar pel carrer de les Colomeres té 
poca visió dels vehicles que baixen per la mateixa Avinguda, i ha de treure el morro del vehicle 
massa enfora fins a poder veure-hi en condicions òptimes, amb el risc que això pot ocasionar. 
En aquest punt s’hauria d’estudiar una millora de la illeta per evitar possibles accidents. Va 
acabar  formulant un prec en el sentit d’instar l’equip de govern a cercar i implantar una solució 
a les dues zones problemàtiques exposades, el més aviat possible. 
 
Seguidament el sr. Obispo va assenyalar que en l'encreuament de Mas Sellarés amb carrer 
Indústria no es donen les circumstàncies indicades en les normes d'instal·lació de miralls. El 
vehicle que ve de Riera de Sant Llorenç i fa el STOP en l'encreuament amb Indústria té tot el 
seu lateral dret lliure de visió doncs és la seva visual no és estacionen vehicles. Estudiarem el 
seu prec. En la illeta de l’Avinguda l’Eramprunyà amb el carrer Les Colomeres la illeta està en 
condicions adequades de senyalització i aquesta zona té bona visibilitat. De totes maneres, 
informar-los que cap dels dos punts segons el Pla de Seguretat Viària de Gavà tenen incidència 
a nivell d'accidentalitat. 
 
 
En un nou prec, també a càrrec del sr. Pérez, va indicar al Pla de Ponent hi ha molts terrenys que 
fins fa uns anys tenien un ús agrícola, amb explotacions de floricultura i vivers. Aquestes 
explotacions, amb la reparcel·lació dels terrenys, van ser abandonades, i ara estan en un estat de 
degradació i abandonament considerable. Des d’aquest Grup Municipal hem insistit diverses 
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vegades en la necessitat d’evitar la proliferació d’ermots i camps abandonats a les nostres terres 
agrícoles, intervenint des de l’administració en el foment del lloguer o cessió dels ermots a 
persones interessades en el seu conreu. En aquest cas, al Pla de Ponent ens trobem en una 
situació similar: si bé els terrenys han deixat de ser agrícoles des del punt de vista de la 
planificació, el seu ús ancestral era aquest, i l’abandonament de les explotacions perjudica la 
imatge, la neteja i la salubritat de la zona. Arran del moviment dels indignats del 15-M, va 
sorgir un grup de persones, la major part en atur, que van proposar-se conrear terres 
abandonades al municipi. De fet, van començar a ocupar algun espai a la Sentiu, però l’actuació 
municipal va impedir que continuessin amb la seva activitat. Tenim entès que algun 
departament municipal està treballant un projecte, en col·laboració amb l’associació d’aturats de 
Castelldefels, per possibilitar que persones aturades d’aquell municipi puguin accedir a l’ús de 
parcel·les al sector del Pla de Ponent, tornant-les a portar al conreu. Per aquest motiu va 
formular el prec: Tot i celebrar, si es confirmen, els plans l’Ajuntament per recuperar i mantenir 
l’activitat agrícola al Pla de Ponent, i encoratjar a fer-los realitat, instem el govern local a donar 
prioritat, per participar en aquest projecte, a les persones en atur residents a Gavà. 
 
La resposta al prec la va donar la sra. Raquel Sánchez, qui va manifestar que des de 
l’ajuntament feia temps que es venia treballant per tal de fer possible el manteniment de 
l’activitat agrícola, tant en el Pla de Ponent com en altres indrets del municipi. Va informar que 
si bé no tenia constància de l’ocupació --per membres dels indignats del 15M-- de terrenys a La 
Sentiu per conrear-los, l’ajuntament sí que estava amb contactes amb una assemblea d’aturats 
de Castelldefels i Gavà per ajudar-los a trobar un espai que reuneixi les condicions 
urbanístiques per poder desenvolupar una activitat econòmica de caràcter agrícola. 
 
 
Continuant el torn d’ERC-EV-IxG va intervenir el sr. Jordi Calatayud, per expressar que havien 
rebut queixes de diversos usuaris dels serveis esportius facilitats per l’Ajuntament que no tenen 
domiciliat el pagament dels rebuts, sinó que paguen les activitats en finestreta bancària, perquè 
des de fa un cert temps els bancs els apliquen una comissió addicional en fer l’ingrés si no en 
són clients. Segons aquestes persones que s’han queixat, en exposar el cas a l’Ajuntament, se’ls 
ha dit que des de l’Ajuntament se’ls abonarà la comissió, de manera que al final no tindran cap 
recàrrec. Creiem, però, que aquest sistema és complicat, que requereix moltes gestions per part 
dels usuaris, i a més al final qui acaba pagant les comissions bancàries és tota la ciutadania a 
través del pressupost municipal, cosa completament reprovable. Per això proposem que 
s’estableixi a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà una caixa o s’arbitri algun sistema de pagament 
directe que permeti pagar directament a la caixa municipal els usuaris dels serveis esportius que 
volen pagar sense domiciliar els rebuts. Per tot l’anterior, va pregar: Que es formalitzi la creació 
d’una via de pagament directe de les quotes i serveis municipals a través de l’Oficina d’Atenció 
al Ciutadà, per evitar que la ciutadania, en ús dels serveis municipals, pagui, directament o 
indirectament a través del pressupost municipal, les crescudes comissions bancàries recentment 
establertes sobre els pagaments en finestreta. 
 
Conscients de la situació que vostè exposa –va indicar la sra. Martí-- estem estudiant sistemes 
com el càrrec en compte o el pagament a través de sistemes de codis de barres que permetin als 
propis usuaris i usuàries fer els ingressos corresponents sense estar subjecte al cobrament de 
taxes per part de les entitats bancàries.  
El regidor sr. Calatayud, atès --va dir-- que la primera setmana de desembre, al Centre de Suport 
a l’Empresa, es van realitzar unes proves per accedir a un parell de cursos de formació 
ocupacional que s’hi ofertaven, concrement els mòduls d’auxiliar de geriatria i d’atenció 
domiciliària. Aquests mòduls s’havien d’impartir l’any 2013. Tot i això, una setmana després, la 
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segona de setembre, les persones que van fer aquesta prova i estaven interessades en aquests 
cursos van ser informades que s’havien suspès. Va formular la pregunta: Quin ha estat el motiu 
de suspendre els cursos per al 2013 de manera tan imprevista? A banda d’aquests dos, quins 
altres mòduls té previst ofertar el Centre al llarg de l’any vinent? 
 
El regidor, sr. Jordi Jiménez, va aclarir que hi havia una petita confusió, doncs per part del 
Centre de Suport a l’Empresa no s’havia fet cap tipus de prova o entrevista per inscriure perfils 
de candidats o candidates als mòduls de formació ocupacional d’auxiliar de geriatria. I no havia 
existit perquè des de l’Àrea de Promoció Econòmica --Centre de Suport a l’Empresa-- mai 
s’havia ofertat aquest tipus d’activitat de formació. La confusió venia donada perquè existeix 
una empresa privada que si va oferir l’esmentada formació i fins i tot va iniciar la selecció de 
possibles candidats, però al no aconseguir els fons del Servei d’Ocupació de Catalunya (SOC) 
per poder finançar els mòduls de formació ocupacional va retirar l’esmentada convocatòria. En 
relació als mòduls previstos a ofertar al llarg de l’any vinent va informar que la setmana passada 
es va obtenir la resolució del SOC i, en aquest sentit, en disposarien de dos mòduls, per una 
banda, el d’activitats administratives amb la relació dels clients amb un total de 820 hores, amb 
pràctiques a empreses i certificat de professionalitat, i d’altra banda, el d’anglès, d’atenció al 
client, amb un total de 22’ hores. 
  
 
En una darrera pregunta el sr. Pérez va exposar que al Ple Municipal del passat 26 de juliol van 
presentar una trentena de propostes per potenciar el turisme cultural a la ciutat. Després de 
diverses converses amb el govern local, aquest es va comprometre a tirar-ne endavant algunes. 
Entre aquestes, hi havia la proposta de convertir la recepció del Museu Municipal, que està 
oberta tot l’any, en oficina municipal d’informació turística. Entenem que aquesta conversió no 
és un mer tràmit administratiu, sinó que requereix a més desplegar una senyalètica i una difusió 
adequada perquè els potencials turistes que venen a la ciutat sàpiguen que hi ha aquest servei i 
on s’ubica. Per aquest motiu va preguntar quan estava previst que es fes efectiva la conversió de 
la recepció del Museu Municipal en oficina municipal d’informació turística. 
 
Com vostè diu --va contestar la sra. Sánchez-- un cop feta la reunió entre ambdues formacions 
es va constatar que algunes de les propostes ja s’estaven duent a terme i altres s’anirien 
incorporant a les mesures que adoptés l’equip de govern. En relació a la plantejada en la 
pregunta va indicar que s’estava treballant sobre dita qüestió per tal de completar els serveis que 
s’ofereixen a la recepció del Museu i complementar-la amb l’oferta d’informació turística de la 
ciutat.  
 
 
 
Acabat el torn corresponent al grup municipal d'ERC-EV-IxG es va iniciar el de la formació 
política de C’s, essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per 
a formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-
quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, formulava a l’Equip de Govern el prec de que: “Dada la 
existencia de diversas publicaciones gratuitas, públicas y privadas, cuya función es informar en 
ámbito local, comarcal, etc. y que hemos tenido noticia de que en los edificios municipales se ha 
negado la presencia de algunas de ellas, excepción hecha de la municipal El Bruguers, 
aduciendo que la del ayuntamiento sí puede estar pero las demás no. Entendemos que en un 
edificio privado es la dirección de dicho edificio quien tiene la potestad de permitir o no 
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determinadas prácticas, entre ellas la presencia de prensa gratuita e incluso de determinar cual sí 
y cual no, pero en edificios o instalaciones públicas pagadas entre todos y en aras de la igualdad 
de oportunidades, de la libre información y de la libertad de prensa, consideramos 
discriminatorio el hecho de que se prohíba a las publicaciones gratuitas no municipales 
depositar algunos ejemplares en edificios públicos mientras que sí se permite a la revista 
municipal El Bruguers, por ello formulamos el presente ruego: Que el criterio aplicado sea el 
mismo para todas las revistas gratuitas en cuyo ámbito informativo o territorial quede incluido 
nuestro municipio de Gavà, permitiéndoseles, al igual que al Bruguers, depositar algunos 
ejemplares para la libre información de los y las gavanenses.” 
 
En relació a aquest prec el sr. Víctor Carnero va  manifestar que somos conocedores de la gran 
variedad de publicaciones periódicas de carácter privado y de ámbito local o comarcal que se 
distribuyen en Gavà, no tenemos constancia que se haya solicitado formalmente estar presentes 
en los edificios municipales. Si se nos plantea alguna petición en ese sentido, la valoraremos. 
Ahora bien, lo haremos teniendo en cuenta que, en principio, en los edificios municipales hemos 
de ser prudentes y si cabe hasta cierto punto restrictivos en la autorización de determinadas 
publicaciones o iniciativas eminentemente privadas, y priorizar aquellas que, como es el caso 
del Bruguers u otras publicaciones, tienen un enfoque y un sentido claramente de interés 
público. 
 
 
Tot seguit es va passar a un segon prec de C’s.  I així el sr. Ibáñez, com antecedents, es va 
referir a que, en la zona industrial “La Post” en la Calle de la Ciencia frente al nº41, hay un 
socavón señalizado con unas vallas. Entendemos que ante un problema o un obstáculo que 
afecte a la seguridad para la circulación se sitúen rápidamente vallas indicándolo para avisar del 
peligro a los conductores, pero también creemos que estas situaciones no deben dilatarse en el 
tiempo pues se señaliza un peligro pero no se corrige y dado que la situación descrita se 
prolonga desde hace un año. Como puede apreciarse en las fotografías adjuntas, el único carril 
de circulación en dirección a la Avda. Bertarn i Güell está inutilizado, viéndose obligados, los 
vehículos que circulan en ese sentido, a invadir el carril de sentido contrario para poder 
continuar la marcha. También puede apreciarse que el tiempo que dura esta situación es largo, 
superior a un año según diversas personas, y como puede verse están creciendo las hierbas en su 
interior. Va acabar formulant el prec: Que se proceda a solucionar rápidamente a la situación de 
riesgo descrita y a la reparación del firme en el plazo más breve posible así como proceder al 
correcto mantenimiento de las vías interiores de las zonas industriales. 
 
Va contestar a aquesta qüestió el sr. Obispo qui va dir que l'Ajuntament és plenament conscient 
de la problemàtica que vostè planteja, però no estava d'acord que existís el risc que descrivia. La 
senyalització i mitjans de protecció amb els que s'han dotat la zona, són més que suficients per a 
garantir la seguretat dels usuaris de la via pública podent provocar, com a màxim, alguna petita 
molèstia per als vehicles que tinguin de cedir el pas circumstancialment. Els Serveis Tècnics 
han estudiat, diagnosticat i valorat la reparació -que és complicada i costosa- que es durà acabo 
quan existeixi la corresponent i necessària disponibilitat econòmica.  
 
 
En un altre prec el sr. Ibáñez va exposar que els serveis de neteja viària realitzen amb regularitat 
la neteja amb aigua a pressió al carrer del Centre. Aquesta neteja es sol fer, al tram comprés 
entre els carrers de  Montflorit i Colomeres, a una franja horària que fa que als vols de les 10h 
les voreres siguin encara molles. Aquest tram del carrer, degut als comerços existents tan fora 
com dins del mercat de Saint Michel, es zona de pas de les persones que van a fer la compra i 
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que aquelles hores son en bona part gent gran que ens han comunicat les seves pors de relliscar 
per que la vorera està molla, tot i algunes d'elles s'ajuden del carret de la compra. Va acabar 
formulant el prec de que s’estudiï la possibilitat de realitzar la neteja amb aigua a pressió 
d'aquest tram dins una franja horària diferent o amb suficient antelació per tal de procurar que a 
les 10h ja pugui esta seca la vorera, evitant així el risc de relliscada i la sensació de perill dels 
vianants de edat mes avançada. 
 
Aquests treballs de neteja amb aigua a pressió --va assenyalar el sr. Obispo-- es realitzen quan 
l’estat dels carrers ho requereix i la planificació de les tasques en tota la ciutat, ho permet. No 
obstant, prenem nota del seu prec. 
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit el sr. Alcalde va cedir el 
torn novament al grup municipal del PP per tal que fes una pregunta oral atès que no havia 
esgotat la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar. Així, la sra. Mónica Parés, va 
preguntar quin va el motiu de la recepció realitzada el darrer dimarts al Ministre d’Estrangeria 
del Marroc en la seva visita a Gavà, quin era el contingut de dita trobada i quins acords, 
convenis o protocols de col·laboració present so futurs es van tractar a la mateixa. 
 
El president de la sessió, sr. Joaquim Balsera, va respondre-li que es prenia nota de la seva 
pregunta.  
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUN ICIPALS D’ERC-

EV-IxG, ICV-EUiA, CiU i PSC EN DEFENSA DEL CATALÀ I  EL MODEL 
D’IMMERSIÓ LINGÜÍSTICA A L’ESCOLA.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada pels grup municipals d’ERC-EV-IxG, ICV-EUiA,  
CiU i PSC,  en defensa del català i del model d’immersió  lingüística a l’escola  declaració que, 
després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en 
la seva part dispositiva:  
 
PRIMER .-  Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Gavà a la reforma de la llei d’educació del 
govern de l’Estat, que pretén un sistema educatiu segregador que atempta contra el model 
d’escola catalana i que posa en qüestió la igualtat d’oportunitats per a tot l’alumnat.  

 
SEGON.- Manifestar el nostre compromís i suport al sistema d’immersió lingüística, un sistema 
d’integració i d’inclusió social que ha estat model d’èxit, amb més de 30 anys de recorregut, i 
que té un extens consens social i polític a Catalunya.  
 
TERCER.- Reprovar l’actuació del govern espanyol, i especialment el ministre Sr. Wert, i 
demanar la retirada immediata de l’esmentat avantprojecte de llei de millora de la qualitat de 
l’educació.   
 
QUART.- Manifestar el suport a la comunitat educativa que s’ha mostrat contrària a les 
ingerències del govern de l’Estat vers el model d’escola catalana i d’immersió lingüística i fer 
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una crida a sumar-se a les mobilitzacions promogudes per somescola.cat i pel conjunt del teixit 
educatiu, social, polític i cultural d’arreu del país.  
 
CINQUÈ.- Comunicar el present acord al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Ministerio de Educación, 
Cultura y Deporte, a somescola.cat i, a la ciutadania de Gavà a través dels mitjans de 
comunicació generals i locals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA i  
2 ERC-EV-IxG), cinc (5) en contra (4 PP i 1 C’s), i cap abstenció, donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Per part del sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, del sr. Ramon Castellano, regidor de CiU, 
de la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde D’ICV-EUiA i la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde 
del PSC, es va donar lectura de la Declaració Política, la qual, literalment deia així: 
 

“Vist que el ministre d’Educació del govern espanyol, José Ignacio Wert, ha donat 
a conèixer recentment l’avantprojecte de llei orgànica de millora de la qualitat de 
l’educació, un projecte que representa un nou atac al sistema educatiu català i al 
model d’immersió lingüística, que ha estat reconegut com un model d’èxit i que ha 
estat implantat amb un ampli suport social i polític a Catalunya.  
 
Atès que aquesta nova legislació pretén acabar amb un sistema d’immersió 
lingüística que ha resultat integrador i ha evitat la segregació dels alumnes per 
raó de llengua, pretén posar fi a un sistema educatiu que ha permès la convivència 
i la cohesió social i ha estat respectuós amb la diversitat; i que la llengua catalana 
ha estat i ha de continuar essent la llengua vehicular, de referència, a l’escola. 
Aquest fet ha estat, tal i com s’ha demostrat al llarg dels anys, respectuós amb els 
drets lingüístics individuals i personals, i, per tant, no podem posar en perill un 
model d’èxit en l’aprenentatge per a les generacions actuals i futures del país.  
 
Atès que l’impuls d’aquesta nova legislació està injustificat i que la voluntat 
uniformitzadora del govern de l’estat és evident; darrera d’aquesta acció hi 
trobem la voluntat de trencar la normalització de la llengua catalana i un 
menyspreu vers el projecte pedagògic i de promoció de la igualtat d’oportunitats 
que s’ha aconseguit amb els anys a Catalunya.  
 
Atès que davant d’aquesta situació creiem que es fa necessària una resposta 
conjunta i contundent en defensa del model d’escola catalana, creiem que el 
Govern de la Generalitat de Catalunya ha de continuar aplicant la llei d’educació 
de Catalunya, i que la millor garantia per al no retrocés en la qualitat del sistema 
educatiu català passa per a què de forma autònoma puguem defensar el nostre 
sistema, els nostres mestres, professors i alumnat.  
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Per tot això, els grups d’ERC-EV-IxG, CiU i del PSC de l’Ajuntament de Gavà, 
proposen al Ple l’adopció dels següents acords: 
 

ACORDS 
 
PRIMER.-  Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Gavà a la reforma de la llei 
d’educació del govern de l’Estat, que pretén un sistema educatiu segregador que 
atempta contra el model d’escola catalana i que posa en qüestió la igualtat 
d’oportunitats per a tot l’alumnat.  
 
SEGON.- Manifestar el nostre compromís i suport al sistema d’immersió 
lingüística, un sistema d’integració i d’inclusió social que ha estat model d’èxit, 
amb més de 30 anys de recorregut, i que té un extens consens social i polític a 
Catalunya.  
 
TERCER.- Reprovar l’actuació del govern espanyol, i especialment el ministre Sr. 
Wert, i demanar la retirada immediata de l’esmentat avantprojecte de llei de 
millora de la qualitat de l’educació.   
 
QUART.- Manifestar el suport a la comunitat educativa que s’ha mostrat contrària 
a les ingerències del govern de l’Estat vers el model d’escola catalana i 
d’immersió lingüística i fer una crida a sumar-se a les mobilitzacions promogudes 
per somescola.cat i pel conjunt del teixit educatiu, social, polític i cultural d’arreu 
del país.  
 
CINQUÈ.- Comunicar el present acord al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 
Ministerio de Educación, Cultura y Deporte, a somescola.cat i, a la ciutadania de 
Gavà a través dels mitjans de comunicació generals i locals.” 

 
A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s va fer ús de la 
paraula per dir, textualment: “Tenemos la sensación de que no están Uds. defendiendo la 
enseñanza de los catalanes, ni siquiera de que están defendiendo el catalán como idioma, creemos 
que están defendiendo, como Uds. la llaman una “herramienta de construcción nacional” al igual 
que la Consejera en funciones Irene Rigau que ha enviado un currículo a seguir en el que 
desarrolla un Decreto de 2010 en que establece que el catalán es la única lengua de los centros 
para los niños de 0 a 3 años, cuando el Tribunal Supremo ya anuló el pasado verano una norma 
similar para la franja de los 3 a los 6 años y cuando además la UNESCO dedicó este 2012 el Día 
Internacional de la Lengua Materna a la educación inclusiva, bilingüe o plurilingüe que incluya la 
lengua materna. Del análisis del borrador de Proyecto de Ley, en primer lugar destacar que aunque 
en la Declaración solo se habla del tema de la lengua, la reforma tiene 86 apartados y sólo en 5 de 
ellos se hace referencia a la lengua y en ninguno se habla específicamente del idioma catalán. 
Podemos ver que: 
 
1.- Clasifica las materias en troncales, específicas y de  especialidad. Las troncales son comunes 
a todas las CCAA y las lenguas cooficiales pasan a denominarse de “especialidad” término que 
no nos parece adecuado pues tienen carácter obligatorio en todos los niveles de enseñanza y es 
precisamente por ese nombre al que interpretándolo como “optativo” se acogen uds. para 



26 de  32 

levantar la bandera de los ataques y del victimismo. Además el borrador establece claramente 
que en las CCAA con lenguas cooficiales, la lengua y literatura cooficial son obligatorias. 
 
2.- En la Disposición Adicional 39 habla del equilibrio vehicular de las lenguas cooficiales y se 
limita prácticamente a transcribir las sentencias judiciales respecto a las lenguas vehiculares,  
diciendo que tendrán que tener una "proporción equilibrada", sin especificar qué es equilibrado, 
y que debido a la normalización lingüística (como en el caso de Cataluña), podrá haber un "trato 
diferenciado" (una vez mas sin especificar), mientras no se excluya de hecho la lengua 
castellana. Les recuerdo que esas sentencias que uds. no acatan son de los mismos tribunales a 
los que quieren recurrir este borrador.  
 
3.- Aunque parece que este punto va a ser modificado, sí hay una discriminación en las materias 
incluidas en las reválidas: Al final de la Primaria sí establece una prueba de la lengua cooficial 
(catalán). No la establece en la reválida de la ESO, siendo posible superarla  con la lengua 
cooficial suspendida. En la reválida de Bachillerato (obligatoria para acceder a la universidad) 
tampoco hay prueba de catalán, pero para presentarse sí exige tener aprobado el catalán en los 
dos cursos del bachillerato. 
 
Pero hay otros puntos de que no hablan en su Declaración y que para nosotros son relevantes: 
 
1.- La asignatura de religión (o Valores culturales y sociales/Valores éticos) pasa de una carga 
lectiva muy reducida a tener un peso horario "igual a la media del resto de asignaturas". Por 
termino medio significará entre 1,5 y 2 horas semanales mas. 
 
2.- En la elección del director del centro, se da un mayor peso al Departamento de Enseñanza de 
les CCAA (entre 50 i 70%) disminuyendo el del Claustro. 
 
En definitiva: 
 
Están utilizando el borrador para continuar creando y separando dos Cataluñas: la de los 
“buenos” catalanes, que se manifiestan el 11-S y cuelgan la estelada, y la de los “malos”, que no 
siguen la bandera independentista o que defienden un modelo bilingüe o trilingüe y se adaptan a 
la legalidad vigente. Nuestro modelo no es el del  PP ni el de la Inmersión, es decir, ni es el 
modelo educativo que propone el Sr. Wert ni el de Sra. Rigau; desde Ciutadans proponemos un 
modelo trilingüe, universal y de calidad, que compagine el castellano, el catalán y el inglés, 
como se hace en las escuelas privadas de mayor prestigio donde estudian los hijos de quienes 
todos sabemos... y que curiosamente no sufren ni un fracaso escolar del 31% ni descohesión 
social. Este Grupo Municipal de Ciutadans no está a favor del  borrador del Proyecto de Ley 
para la mejora de la calidad educativa que ha presentado el PP, pero tampoco de esta 
Declaración en que utilizan la lengua, una vez más, como un instrumento de construcción 
nacional, porque, estudiar en catalán y en castellano de manera equilibrada no es excluir ni la 
lengua ni la cultura catalana. Finalmente recordar que lo normal es tener un idioma, eso no tiene 
ningún mérito, lo extraordinario es tener dos; dejen pues que los catalanes sigamos siendo 
extraordinarios y que  nuestra enseñanza sea bilingüe o, mejor aún, trilingüe”. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal del PP, mitjançant la seva regidora, sra. Mónica Parés, va 
manifestar de manera literal: “Avui, quatre Grups Municipals s’han posat d’acord en presentar 
una declaració política amb un mateix objectiu: paralitzar un avant projecte i qüestionar la tasca 
d’un Ministre. No es la primera vegada que pretenen que el Plenari de Gavà es converteixi en 



27 de  32 

centre de debat de lleis inexistents ni en jurat popular. Des del Grup Popular demanaríem ser 
curosos amb l’un i respectuosos en l’altre. I ho demanem en defensa de la pluralitat de la nostra 
ciutat i de les nostres aules. Vostès, avui i aquí, volen prendre un posicionament davant d’un 
avant projecte... Sabes quin valor i quina aplicació té el document que tan critiquen? Saben els 
procediments que encara ha de passar el projecte? Tota la tramitació parlamentària? Amb 
esmenes de tots els Grups Parlamentaris i on esperem que els seus grups també facin les seves 
aportacions? Els hi recordem que aquest Avantprojecte és una mostra de la transparència del 
Govern de l’Estat en tramitar la Llei doncs no sempre, les administracions, donen a conèixer un 
text amb tant marge temporal per al seu ampli coneixement i debat. Així doncs, ja no caldrà 
esperar al tràmit parlamentari per poder parlar d’ella. En les darreres setmanes, ja hem pogut 
veure debats sobre l’Avantprojecte a les Corts Generals amb preguntes, interpel·lacions i 
mocions dirigides al Ministre d’Educació. I tots hem pogut sentir la voluntat del Ministeri de 
negociar i dialogar amb totes les parts interessades per tal de que la llei sigui la més justa i 
equilibrada en pro d’una educació de qualitat. I els hi direm més, el Govern de l’Estat i el de la 
Generalitat en funcions, no han deixat de parlar des de que es va conèixer l’Avantprojecte... I ho 
han fet en pro d’un acord entre les parts. Relacions que han estat contínues i fluides i que es van 
abandonar abans d’ahir, quan Convergència i Unió va decidir signar un pacte de govern amb 
Esquerra Republicana de Catalunya. 
 
Per tant, els seus companys ja han estat convidats a dialogar sobre el text. Des de Gavà, els hi 
demanem que ho facin pensant en el millor per a l’educació a Catalunya i no només per a 
l’educació en català com pretenen fer vostès. A més, els hi recordem que l’educació és una de 
les competències que tenen transferides les Comunitats Autònomes i per tant, compartiran amb 
nosaltres que el Govern de l’Estat està obligat a complir la llei i per tant, no es vulnerarà ni 
s’extralimitarà en les seves competències reguladores. Ara bé, també permetin al Govern de 
l’Estat donar compliment a les sentències dels Tribunals com es pretén fer seguint el contingut 
d’aquest Avantprojecte. Des del Grup Popular són conscients de que hi haurà altres aspectes que 
també podran ser objecte de debat respecte al model educatiu actual però només fan un clam al 
cel quan del que es tracta és de proposar que el castellà sigui també llengua vehicular a les 
escoles catalanes i equilibrar les hores lectives del català i del castellà. Això, deixi’m que els hi 
digui, no és atacar al català sinó donar la possibilitat als nostres fills i per tant, al futur d’aquesta 
societat, a conèixer amb normalitat les dues llengües oficials de Catalunya. El que vostès 
sempre han defensat ha estat un estudi del castellà com a llengua estrangera a casa seva... Això, 
a més de ser un atac a la llibertat, no demostra la pluralitat de casa nostra, representa una ofensa 
a una llengua que parlem més de 500 milions de persones. Des del Partit Popular només volem 
per a l’escola pública el que molts polítics catalans han volgut i han pogut pagar als seus fills: 
una escola trilingüe. I això, permeti’ns que els matisem, no és defensar l’escola pública catalana 
que tant s’omplen de goig en defensar... Però només amb paraules i no amb fets. Calen 
polítiques basades en la pluralitat lingüística, en l’esforç, el mèrit i l’excel·lència i on l’autoritat 
del docent compti amb la complicitat de la família... Tot més enllà del debat territorial i 
ideològic del que sembla que vostès no volen desfer-se ni tan sols pel futur dels seus fills en un 
món obert i globalitzat, sense fronteres. Però deixant  a banda aquestes consideracions que el PP 
sempre ha defensat, els hi volem recordar que tant les nostres opinions com les nostres decisions 
són manipulades dia rere dia. Perquè els hi preguntem: En quin apartat de l’Avantprojecte es 
menysprea la llengua catalana? A cap!!! I com la defensa? Els hi diré textualment: Disposición 
adicional Trigésimo Novena:  
 
“Lengua castellana y lengua vehicular de la enseñanza. 

1.- En las Comunidades Autónomas que posean, junto al castellano, otra lengua oficial de 
acuerdo con sus Estatutos, el uso de las lenguas deberá acomodarse a lo siguiente: 



28 de  32 

b) Corresponde a las Administraciones educativas determinar la proporción que 
proceda en el uso del castellano y la lengua cooficial como lenguas vehiculares en 
el sistema educativo, en atención al estado de normalización lingüística. 

 
c) Las Administraciones educativas podrán otorgar, en función  del estado de 

normalización lingüística en sus territorios, un trato diferenciado a la lengua 
cooficial respecto del castellano en una proporción razonable, sin que en ningún 
caso pueda suponer de hecho la exclusión del castellano.” 

 
Això és per vostès espanyolitzar als estudiants. Els hi tornem a recordar com vàrem fer fa uns 
Plenaris: espanyolitzar vol dir que tots els escolars coneguin la història, cultura, societat 
comuna... Els liberals ens estimem fer això abans que apropiar-nos dels símbols de tots. I per 
això, lamentem que la Consellera Irene Rigau fes declaracions incendiàries sense 
“presumptament” haver llegir tot el text.  Finalment, volem recordar que alguns dirigents 
nacionalistes han adaptat un lema anglès en la seva “ofensiva al castellà”. Han volgut fer seu el 
“Keep calm amb speak catalan”... Nosaltres també serem pacients perquè sabem que a la fi, la 
societat parlarà amb llibertat, sense imposicions i entenen sempre que la nostra llibertat 
comença on acaba la dels altres i per tant, sempre complint la llei i acatant les sentències 
judicials. Quant es proposin treballar per una escola de qualitat, per reduir el fracàs escolar, amb 
polítiques clares contra l’absentisme; quan vulguin debatre sobre la jornada compactada o la 
carmanyola... El PP es mostrarà disposat a dialogar, negociar buscant el millor text per a una 
Catalunya plural, oberta al món i motor d’Espanya. Lamentem que el PSC hagi entrat en el joc 
nacionalista. No sabem si fruit de la seva desorientació o d’un complex digne d’estudi. Respecte 
al posicionament d’ERC només demanar que no es preguin els Avantprojectes com una lluita. A 
la lluita, només es va a al guerra... I en una democràcia com la nostra, hi ha lloc per a tots i 
ningú no ha de prendre mal. Finalment, demanaríem a tots plegats, que abandonin el seu discurs 
victimista, i facin gala del seny català... El context socio-econòmic i polític actual i la Catalunya 
i els catalans del futur, els hi agrairan.  
 
 
En el torn d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Andreu Pérez, va expressar, de forma textual, el que 
segueix: “Aquesta és la història que mai s’acaba des de ja fa massa temps. L’estat borbònic des 
de la seva creació, ara fa ja uns 300 anys, sempre ha tingut la mateixa obsessió persecutòria amb 
finalitats d’eliminació d’allò diferent... Dret civil, lleis, costums, tradicions, llengua. I a les 
proves em remeto: Només deu dates per entendre millor d’on venim i cap on anem. Podrien ser 
milers. Faré un breu repàs a la nostra història que vostès sempre han intentat i intenten amagar. 
Són edictes, lleis, ordenances que tenen en comú una cosa, intentar foragitar la nostra llengua de 
l’espai públic. 
 
1716- Felip V  Decret de Nova Planta. Després de l’ocupació de la nació catalana introducció 
paulatina de l’espanyol sense que es noti. 
 
1768- Carles III  Prohibició del català a l’escola. 
 
1772- Prohibició del català als llibres mercantils. 
  
1773- A La universitat només es permetran llibres en llatí i espanyol. 
 
1801- Només es permetrà fer teatre en espanyol. 
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1825- Prohibició de l’ús del català a l’escola. 
 
1881- Prohibició de l’ús del català als jutjats. 
 
1902- Càstigs als mestres (pèrdua de feina) si no ensenyen en espanyol. 
 
1923-Obligació total de tota ensenyança en espanyol. 
 
1939-75. Supressió total, persecusió, repressió, presó, pèrdua de feina, exili. Atac frontal al 
català amb la intenció de genocidi lingüístic. 
 
Aquesta és la nostra història que vostès sempre han negat. L’estat ataca amb falsos esborranys 
d’informes difamadors, amb lleis deslleials i amb tribunals parcials, Tribunal Constitucional i 
Tribunal Suprem al capdavant de tots. Nosaltres ens defensem amb societat civil mobilitzada, 
amb eleccions democràtiques i amb projectes de prosperitat, justícia i dignitat. Potser si posen 
un guàrdia civil dins cada aula, si militaritzen el cos de mestres i si ens tornen a multar quan 
parlem en català per telèfon, guanyaran. Si no, el futur ha de ser nostre. 
 
Considerem l'ensenyament un element clau de país i per això refermem el nostre compromís per 
una escola catalana, de qualitat, equitativa, que tingui ben present la cohesió social i que 
tendeixi a l'excel·lència per damunt de tot. Que les llengües no han de ser mai percebudes com 
un problema, sinó com una oportunitat. Volem que, en acabar els seus estudis obligatoris, 
l'alumnat de Catalunya sigui, com a mínim, trilingüe. Això vol dir que sigui competent –i que 
ho demostri– en català, castellà i una altra llengua estrangera. En el món global en que� vivim, el 
coneixement de llengües ens obre portes i ens fa competitius. Separar l'alumnat de les nostres 
escoles per raons lingüístiques, econòmiques, de sexe o religió seria un error pedagògic molt 
greu que implicaria riscos molt elevats de fractura social. Que és al nostre parlament a qui 
correspon, d'acord amb les seves competències, dissenyar el model educatiu que es consideri 
més idoni per assolir els millors resultats i que és al govern a qui correspon fer complir les lleis 
del Parlament. Per això, demano al nostre govern que no cedeixi en cap dels aspectes que 
s’expressen al títol II de la llei d’educació de Catalunya (LEC), pel que fa a la política 
lingüística, i li recordo que compta amb el nostre suport per defensar-los. 
 
Que l'avantprojecte de la nova llei d'educació (LOMCE) del ministre Wert és inacceptable a 
Catalunya, perquè proposa una contrareforma educativa retrògrada, recentralitzadora, 
harmonitzadora, inútil i que no serveix per preparar l'alumnat català per fer front als reptes que 
la situació actual planteja. Que l’avantprojecte de llei esmentat representa una ofensiva global 
contra la possibilitat d'establir currículums adequats a la nostra realitat, conculca la capacitat del 
Parlament de Catalunya per decidir sobre el model educatiu i no respecta el que ha legislat el 
nostre Parlament a partir d'un amplíssim consens polític i social. Que l'obsessió malaltissa i pre-
constitucional del senyor Wert envers la llengua catalana es concreta a equiparar-la a la 
categoria d'«Especialitat» –al mateix nivell que la tercera llengua estrangera–, anima a obrir 
definitivament la porta a la segregació de l'alumnat per motius de llengua dintre del mateix 
centre educatiu i preveu la subvenció de centres de titularitat privada que s'avinguin a fer 
l'ensenyament en castellà. Mai ningú no s'havia atrevit a proposar-nos que esborréssim 35 anys 
d'escola democràtica catalana, avalada i reconeguda com una experiència d'èxit. 
Demano al nostre Govern la màxima contundència en la defensa d'un patrimoni pedagògic que 
hem construït entre tots. Ens comprometem a continuar treballant units, la societat civil i tots els 
centres escolars i educatius de Catalunya, en defensa de la nostra escola, que és garantia de futur 
per als nostres joves i per al país sencer”. 
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Va afegir que aprofitant que eren festes i s’acostava Nadal, s’havia pres la llibertat de preparar 
un petit obsequi com era un resum del llibre anomenat Catalanofòbia obra del sr. Francesc 
Ferrer i Gironés, advocat i jurista reconegut que analitza i seqüència tots els actes que s’havien 
fet contra la llengua catalana des del Decret de Nova Planta i fins pràcticament l’actualitat.  
 
 
Seguidament, va intervenir la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde d’ICV-EUiA, per contestar a 
la sra. Parés que, el que estaven fent quatre grups municipals en el Ple era exercir la democràcia 
i parlar amb claredat d’un model de futur que es volia per a tots els fills i filles, donat que quan 
es plantejava l’Avanprojecte s’estava plantejant quina seria la situació que afectaria als nostres 
nens i nenes a les escoles gavanenques, per al qual cosa considerava que era un tema capdal i de 
la importància suficient com per parlar-ne al Ple. Va destacar el fet de que quatre grups 
municipals haguessin arribat a un consens i que li hagués agradat que l’Avantprojecte de l 
‘executiu també hagués sortit del diàleg i de l’acord entre las parts. Va posar de relleu que, tal i 
com havia propugnat el sr. Ibáñez, el seu model no era pas ni el del sr. Wert, ni el de la sra. 
Rigau. Va ressaltar que no solament rebutjaven l’avantprojecte de llei orgànica per una qüestió 
lingüística sinó també per altres mesures que pensaven posava en perill, a banda del model 
lingüístic, el model d’inclusió social, és a dir, el model de futur dels nostres fills i filles. El seu 
grup considerava que l’educació infantil era més aviat una etapa educativa que no pas 
assistencial en contra del que deia l’Avantprojecte. A més, li preocupava l’apartat relatiu a la 
consolidació dels alumnes per sexes, doncs afegia una doble segregació que generava un atac 
directe contra la cohesió social i alhora potenciava la diferència entre centres educatius públics i 
privats concertats, allunyant a molts joves de la igualtat d’oportunitats. En aquest sentit, va 
recordar que la formació política que representa defensava el model d’una escola pública, 
gratuïta i de qualitat. D’altra banda, estava d’acord amb el plantejat pel regidor de C’s en relació 
a que la llei coixejava per varies bandes, com era l’adoctrinament i paper predominant que es 
volia donar a l’assignatura de religió en detriment de l’assignatura d’educació per a la 
ciutadania, la qual s’eliminava, fet que tirava per terra el model integrador i respectuós que 
intentava defensar el laïcisme amb el respecte a les religions cadascuna dins del seu àmbit privat 
però no en el públic, on havien de coexistir les diferents ideologies. Per acabar, a banda d’agrair 
l’esforç realitzat pels grups per a la signatura de la Declaració Política va voler deixar palès que 
era de vital importància que s’acabessin les retallades en temes tan importants com era el de 
l’educació atès que s’estava hipotecant el futur de generacions venideres. 
 
 
El sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va manifestar que la qüestió que 
s’estava debatent era un tema prou greu i s’havia de tractar de forma seriosa. Va indicar que el 
català no era negociable en cap dels sentits, doncs la llengua era el nervi principal de la Nació i 
l’eina per la qual la seva formació política lluitaria. Va agrair l’esforç realitzat per tots els grups 
polítics que havien fet possible l’aprovació de la Declaració Política atès que malgrat que hi 
havien punts de vista diferents en relació a l’Avanprojecte, --que d’altra banda envaïa 
competències autonòmiques en matèria d’educació--, doncs cada grup en tenia el seu propi, el 
cert era que en el tema de la llengua tots quatre grups coincidien en la seva defensa per 
considerar-la un element bàsic. Va assenyalar que des de la caiguda del franquisme no s’havia  
realitzat un atac tan gran a la llengua catalana, i per tant, s’havia de valorar el moment en el que 
s’estava vivint, doncs es podia passar de tenir una llengua normalitzada a no tenir-la. El que no 
entenia era el que havia dit el PP en relació a que l’escola catalana era una fàbrica 
independentista doncs la mateixa era una garantia de cohesió social, avalada per la política 
d’immersió lingüística. L’esmentat model permetia conèixer amb plena normalitat totes dues 
llengües cooficials a Catalunya i no presentava cap tipus de problema, encara que a altres llocs 



31 de  32 

poguessin pensar que si. Prova d’això és que havia estat lloat a nivell internacional. Va alertar 
que amb la segregació d’alumnes per raó de llengua es podria arribar, per exemple, a que el 
partit de futbol dels dissabtes de la canalla es disputés entre els nens de l’escola que parlen 
català contra els nens de l’escola de parla castellana. Aquest fet seria prou greu com per adonar-
nos de la necessitat de no segregar alumnes per raó de la llengua i continuar amb única escola 
on s’aprenguessin totes dues llengües, tal i com fins es venia fent en el  model existent. Va 
pregar als regidors del PP presents al plenari que informessin i expliquessin a la resta de polítics 
de fora de Catalunya que la situació que aquí es vivia era ben diferent de la que es alguns es 
pensaven o volien fer creure. Per això, va reiterar que considerava l’Avantprojecte un atac a la 
llengua catalana com així ho anava venint fent el PP, primer al País València i després a les Illes 
Balears, atacs que reflectien una obsessió per trencar la unitat de la llengua i segregar a la 
societat. Respecte a la intervenció de Ciutadans va remarcar que no només el grup de CiU 
defensava la llengua catalana sinó que quatre formacions polítiques també s’havien posat 
d’acord per fer-ho. En referència a les paraules de la sra. Parés va expressar que les quatre 
forces no s’havien posat d’acord per paralitzar ni la tasca del Ministre ni el projecte del govern, 
sinó més aviat s’havien posat d’acord per defensar allò que era nostre. Per concloure va llegir 
unes paraules --escrites al 1910-- de la carta que el poeta Joan Maragall i Gorina va fer arribar al 
filòsof José Ortega y Gasset en relació a la llengua catalana. 
 
 
La intervenció del grup municipal del PSC va anar a càrrec de la sra. Raquel Sánchez, tinenta 
d’alcalde, qui en primer lloc, va voler celebrar la presentació conjunta de la Declaració Política 
per part de quatre de les sis forces polítiques que tenen representació al consistori. Va remarcar 
que la formació que representava no només estava en desacord amb la qüestió de la llengua de 
l’Avantprojecte de Llei Orgànica de millora en la qualitat de l’educació, sinó també en d’altres 
qüestions que s’allunyaven molt del model d’ensenyament d’escola pública que tenien, com era 
el cas de la segregació educativa, la qüestió de controlar els continguts de les matèries troncals, 
el fet de primar l’escola concertada, la segregació per raó de llengua, sexe, el foment de la 
confessionalitat, etc. Va contestar a la sra. Parés que el partit del PSC no havia entrat en cap 
dèria nacionalista i li va recordar el nom del sr. Maragall, esmentat pel regidor de CiU, o com la 
sra. Marta Mata, pedagoga, la qual va ser una de les persones que van assentar les bases del 
model d’escola catalana i el model d’immersió lingüística ara fa uns vint anys, per tant, no es 
tractava d’una dèria nacionalista sinó de la defensa d’un model d’èxit, el qual havia estat 
contrastat a la societat catalana i reconegut internacionalment. Com a prova d’això, va citar que, 
segons les dades oficials, un nen català tenia els mateixos nivells de castellà que un nen 
d’Extremadura. Respecte a les suposades tergiversacions que es feien segons  la sra. Parés, va 
llegir-li les declaracions que va realitzar fa un mesos el ministre Wert en les que atribuïa 
l’augment del sentiment independentista al “desenfoque que ha tenido el proceso educativo en 
España”. En aquest sentit, la tinenta d’alcalde sí entenia tal manifestació com una utilització 
instrumental de la llengua. Va adreçar-se al sr. Ibáñez per comunicar-li que li hagués agrada’t 
que s’hagués adherit a la Declaració ja que, tal i com havia manifestat, estava en contra de 
diferents qüestions de l’articulat. Respecte a la afirmació del regidor de C’s relativa a la diferent 
interpretació que es feia sobre l’Estat de Dret, li va respondre que no entenia com ell podia dir 
per una banda que les sentències dictades pel Tribunal Constitucional s’havien de complir, però 
en canvi, per altra, no comprenia que un grup polític presentés un recurs d’inconstitucionalitat 
davant un projecte de llei. És per aquest motiu que va insistir en que l’Estat de Dret era per tots 
igual, tant per acatar les sentències --que s’havia de fer--, com per impugnar avantprojectes de 
llei que es consideraven inconstitucionals. 
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El sr. alcalde, per al·lusions va donar el torn al sr. Ibáñez, regidor de C’s, qui va voler agrair al 
representant d’ERC-EV-IxG els dos regals que l’hi havia fet. Per una banda, el fulletó i per 
altra, el missatge d’esperança sorgit de quan parlava d’educació equitativa i triilingüísme. 
Malgrat no tenir cap regal per ell si disposava d’una invitació per tal que treballés amb la línia 
de les declaracions realitzades relatives a una educació equitativa i trilingüe. 
 
Seguidament, el sr. Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, va matisar que quan defensava l’educació 
trilingüista volia dir que els seus fills eren catalano-parlants i vivien en un ambient molt català 
però alhora també parlaven espanyol i anglès, i això era així gràcies al sistema educatiu actual, 
el qual a més de funcionar era perfectament vàlid i, per això, no s’havia de tocar. 
 
Per concloure el debat sobre aquest punt va intervenir el sr. alcalde per expressar que, en tot cas, 
el que es podia fer era honorar la memòria de les persones que van estar en el seu dia al 
Parlament i van adoptar els criteris de l’actual model educatiu que,  sens cap mena de dubte, era 
d’èxit. Després de la votació el president de la sessió va desitjar una bona entrada d’any a 
tothom. 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, cinquanta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari accidental 
en dono fe. 
 
           L’Alcalde                                                                                 El Secretari accidental 
 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                      Joaquín García Lorca 
 
 
 
 


